
領域/組別
Divisions

科目名稱

Course Title
學分

Credits
開課年級

Year
上學期

Fall
下學期

Spring

護理理論與哲學

Theory and Philosophy in Nursing
4 1 4

研究倫理

Research Ethics
2 1 2

進階護理研究法

Advanced Nursing Research Methodology
3 1 3

健康照護研究之高等統計學

Advanced Statistics in Health Care Research
3 1 3

專題討論

Research Seminar
2 2 2

博士論文

Dissertation
6 3,4

E
進階質性研究

Advanced Qualitative Research in  Nursing
2 1 2

E
測量學：理論與應用
Measurement: Theory and Application

2 2 2

E
進階資料分析考量議題
Issues in Advanced Data Analysis

2 2 2

E
老化生物學特論

Biology of Aging
2 1 2

E
生命末期照顧

End of Life Care
2 1 2

E
癌症症狀處理

Cancer Symptom Management
2 1 2

E
老人心理健康

Psychological Well-being in Elderly
2 1 2

E
多科際整合之老人照護

Integrated and Interdisciplinary Approach to Elder Care
2 1 2

E
學術寫作
Academic Writing

2 2 2

E
從理論到措施的建構
From Theory to Intervention

2 2 2

E
健康照護系統之管理與政策

Health Care System Management and Policy
2 2 2

E
家庭照護與相關議題
Family Caregiving and Related Issues

2 2 2

E
國外研究實務

International Research Practicum
4 2
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Graduation qualifications are listed in the Ph.D student handbook .

畢業門檻列於學生手冊。
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Full-time Ph.D students can finish all of the CGU courses before the end of the second summer vacation, including core required
courses (not including dissertation) and elective courses for 14 credits.

k專業領域課群4學分。

l綜合選修6學分。綜合選修中至多4個學分可至外系、外校（台大、陽明交通、北醫、成大、中國、高醫等同等級學
校）所提供的博士層級課程，所修課程不得與本系所必修或選修課程重複且須與博士論文有關（由指導教授認定)，並
以英文授課，學生完成修課通過審核並取得修課證明者才能認定。

含①方法學課群4學分。

選修課程

Elective
Courses

備註

Remarks

畢業學分：34學分。
(1)必修14學分。
(2)選修14學分。

(3)論文6學分（通過學位考試並繳交通過審核論文後給予）。

A minimum of 34 credits is required for graduation, including 14 credits for required courses,14 credits for elective courses
(methodology courses: 4 credits; specialized courses: 4 credits; and comprehensive courses: 6 credits), and 6 credits for the
doctoral dissertation.  Regarding  comprehensive of elective courses, 4 credits can be taken  from outside the School of Nursing at
CGU, students may enroll in doctoral-level courses offered by other departments or universities of similar standards. These courses
must not duplicate required or elective courses in the School of Nursing at CGU and must be relevant to the doctoral dissertation
(as determined by the dissertation advisor). Instruction in these courses must be in English. Students must provide proof of
completion and pass the assessment to receive credit recognition.

須達英文畢業門檻方可畢業：108學年度起護理博士班學生英文須達校訂標準方可畢業。

 Ph.D students should meet the English Graduation Requirement of  Chang Gung University before graduation.

 博二一般生可於第二年暑假結束前修完所有課程，含核心必修（不包括論文），選修（14）。

「進階資料分析考量議題」需先修過健康照護研究之高等統計學、及進階護理研究法才能選修。

"Advanced Statistics in Health Care Research" and "Advanced Nursing Research Methodology" are prerequistes of  "Issues in
Advanced Data Analysis".

博士班課程包含必修及選修課程皆為全英文授課

All courses in the doctoral program, including core courses and elective courses, are taught in English.

長庚大學  護理學系博士班    必選修科目表     (113學年度入學學生適用)
113.4.23系務會議通過
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